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Conceptverslag Algemeen Bestuur VRG 
 

 
Aanwezig:  de heren Schuiling (voorzitter), Bolding, Castelein, Hoefnagel, Knoop, Koopman, Kuin, 

Reda, Schmaal, Sloots, Van der Tuuk, Velema, Visser en Verlind en de dames Mansveld 
en Van der Loo (verslaglegging).  

Afwezig:  de heren Hoogendoorn, Hondelink en mevrouw Sikkema 
 
 

1. Opening / vaststelling agenda 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 
 
Agendapunt 4 “Zienswijzen beleidsbegroting 2024 en actualisatie begroting 2023” en agendapunt 5 
“Huisvesting” worden omgewisseld. 
 

2. Mededelingen en actualiteiten 

- Deelname de heer Kuin aan Provinciale Regietafel 
De voorzitter deelt mee dat de heer Kuin namens het bestuur deel zal nemen aan de Provinciale 
Regietafel asielopvang. 
 

- Brief opgave noodopvang ontheemde Oekraïners – consequenties 
Het Ministerie Justitie en Veiligheid heeft een brief gestuurd inzake de prognose van de ontheemde 
Oekraïners. Strekking is dat de opgave voor Nederland dezelfde blijft (90.000) en dat onze regio geen 
bijstelling krijgt in de opgave. 
 

- Projectbureau huisvesting 
Er is een aanbesteding gedaan om met een projectbureau te gaan werken voor het 
huisvestingsdossier. Uit deze aanbesteding is Draaijer en Partners gekomen. Met dit bureau is de 
afgelopen jaren al samengewerkt. 

 

3. Conceptverslag vergadering AB d.d. 24 maart 2023     

 
Het Algemeen Bestuur besluit: 

- Het verslag van het Algemeen Bestuur van 24 maart 2023 goed te keuren en vast te stellen. 
 

Ter besluitvorming 
 

4. Huisvesting 

 
Het huisvestingsdossier is de afgelopen periode in diverse gremia (van raden tot colleges van de 
Groninger gemeenten) gepresenteerd door Hans Koopmans. 
 

Datum: 13 juli 2023  
Tijd: 10:30– 12:00 uur 
Locatie: VRG, Oude Meldkamer, Sontweg 10, Groningen 
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De voorzitter bedankt en complimenteert de heer Koopmans voor zijn inzet in dit intensieve traject.  
 

4.1. Financiële samenhang huisvesting   

 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- In te stemmen met:   
• De samenhang tussen de op de agenda staande voorstellen met betrekking tot Strategisch 

Huisvestingsplan en PvE Herhuisvesting Sontweg   
• De effecten van het Strategisch Huisvestingsplan en dat deze zijn verwerkt  in de kaderbrief 

2024-2027 en daarmee in de begroting 2024  
• Dat de financiële effecten van de herhuisvesting Sontweg na besluitvorming zichtbaar 

worden in de kaderbrief 2025-2028 en daarmee in de begroting 2025 ev  
• Dat er na besluitvorming over het Strategisch Huisvestingsplan voor 38 uitrukkazernes en 

het Programma van Eisen voor de herhuisvesting van de Sontweg sprake is van één 
eenduidig en compleet Strategisch Huisvestingsplan voor alle vastgoed van VRG  

• Dat na besluitvorming hierover verdere kaderstelling en besluitvorming ter uitvoering 
daarvan via de jaarlijkse P&C cyclus zal plaatsvinden. 
      

4.2. Onderzoek PVE herhuisvesting Sontweg   

 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- De programma’s van eisen voor de locaties Arriva en Winschoterweg vast te stellen. Hierbij 
wordt expliciet gevraagd om:  
• Akkoord te gaan met verdere samenwerking met de GGD om te komen tot gezamenlijke 

huisvesting op de zogenaamde Arrivalocatie  
• Akkoord te gaan met het aangaan van een voorbereidingskrediet en het vrijgeven van de 1e 

50% daarvan ten behoeve van de ontwerpfase   
• Directeur VRG mandaat te geven om verplichtingen aan te gaan tot een totale hoogte van 

het vrij te geven deel van het voorbereidingskrediet  
• Kennis te nemen dat de rente-effecten van het benodigde voorbereidingskrediet reeds in 

de begroting 2024 zijn opgenomen  
• Akkoord te gaan met het opstarten van de ontwerpfase  
• Kennis te nemen van het proces van architectenselectie  
• Kennis te nemen van het nadere onderzoek naar de mogelijkheid om de grond van de 

Arrivalocatie niet in eigendom, maar in erfpacht te verwerven. 
 

4.3. Strategisch huisvestingsplan         

 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- Het strategische huisvestingsplan Veiligheidsregio Groningen vast te stellen. Hierbij wordt 
expliciet gevraagd om:  
• De daarin opgenomen werkwijze, analyse en uitkomsten te onderschrijven   
• In te stemmen met de prioriteitenlijst  
• Het Scenario 2A als uitgangspunt vast te stellen voor de te hanteren huisvestingstrategie  
• De planvorming op te starten voor de 1e tien locaties uit de prioriteringslijst en de 

voorbereidingskosten te dekken uit de reeds gevormde bestemmingsreserve.  
• Conform het voorstel in de Kaderbrief 2024-2027 te starten met fondsvorming om de 

verwachte gemiddelde kostenstijging over de komende 10 jaar van scenario 2A als 
structurele uitzetting van de begroting (€ 1,3 miljoen) te dekken.  

• Ten aanzien van de zeggenschap over het vastgoed het principe van “eigendom, tenzij…” te 
herbevestigen.  

  



 

 

3 

 

5. Zienswijzen beleidsbegroting 2024 en actualisatie begroting 2023 

 
De concept beleidsbegroting 2024 en de geactualiseerde begroting 2023 zijn in maart voor zienswijze 
naar de gemeenteraden gestuurd. Van een aantal gemeenten is een zienswijze ontvangen.  
 
De heer Bolding licht de zienswijze van Het Hogeland toe. Het Hogeland is van mening dat toepassing 
van de methode van Cebeon op een aantal punten tekortschiet. Met name de in zijn ogen onjuiste 
uitleg van artikel 24, statuten veiligheidsregio, waarin staat dat alleen de maatstaven in cluster B&R van 
toepassing zijn op de verdeling van de kosten.  
 
De heer Van der Tuuk antwoordt dat hij begrip heeft voor het vervelende gevoel van de gemeente Het 
Hogeland. Er is veelvuldig en nauwgezet gekeken hoe de uitkomst tot stand is gekomen waarbij 
opnieuw gesproken is met Cebeon. Ook in het DB en de auditcommissie is hierover gesproken. Dit 
heeft echter niet geleid tot een ander uitkomst.  
 
De heer Bolding geeft aan het zeer te waarderen dat er serieus gekeken is naar het standpunt van Het 
Hogeland. Hij blijft het echter oneens met de gehanteerde verdeelsystematiek die het gevolg is van de 
landelijke herziening van de verdeling van het gemeentefonds. 
 
De voorzitter voegt toe dat het standpunt van Het Hogeland goed is gehoord. De heer Bolding heeft 
het gevoel van zijn college en de gemeenteraad tot het uiterste verwoord. De voorzitter concludeert 
dat de andere gemeenten de gekozen systematiek steunen. 
 
Gemeente Het Hogeland, de heer Bolding, stemt niet in met het voorliggende besluit. 
 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- Kennis te nemen van de ingediende zienswijzen op de concept beleidsbegroting 2024 en 
actualisatie begroting 2023;  

- In te stemmen met de reactie van de VRG op de zienswijzen;  
- De beleidsbegroting 2024 en actualisatie begroting 2023 conform het ontwerp vast te stellen 

 

6. Zienswijzen beleidspakket brandweerzorg 2030      

 
Het beleidspakket Brandweerzorg 2030 (bestaande uit de Visie Brandweerzorg Groningen 2030, het 
Organisatieplan 2023-2026, het regionaal dekkingsplan en de basisgegevens Brandweerzorg 
Groningen) zijn in december 2022 voorgelegd aan de raden van de deelnemende gemeenten voor een 
zienswijze. Zeven gemeenten hebben een zienswijze ingediend. 
 
De heer Van der Tuuk geeft zijn waardering voor het traject dat is gelopen. De heer Kuin geeft hierbij 
ook zijn dank voor het vertrouwen en bijzonder dank aan de vrijwilligers en medewerkers, letterlijk en 
figuurlijk is goed meegedacht. 
 
De heer Schmaal zegt hierop dat het beeld wordt geschetst dat brandweerzorg er goed voor staat. Als 
het gaat om de hieraan gerelateerde huisvesting is het van belang vooruit te kijken naar hetgeen waar 
we heen willen. Er ligt nu een strategisch huisvestingsplan waarbij bijvoorbeeld het achterstallig 
onderhoud, als gevolg van bepaalde keuzes uit het verleden, nu op een adequate manier worden 
opgepakt.  
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De voorzitter geeft aan dat in het Veiligheidsberaad de afgelopen tijd indringend wordt gepraat over 
de gevolgen van de klimaatverandering, zoals de natuurbranden. Het is goed om raden en colleges 
intensief mee te nemen in waar we als VRG voor staan. 
 
De heer Knoop voegt toe dat met het vaststellen van het organisatieplan en het proces dat doorlopen 
is, een methodiek is geïntroduceerd waarin het dynamisch risicoprofiel periodiek aan bestuur en 
gemeenteraden voorgelegd zullen worden om het gesprek te kunnen voeren over de veranderende 
wereld en omgeving waar we ons op hebben aan te passen. Het is niet het einde van het traject maar 
ook een begin van communicatie waar het gesprek over voortgezet zou kunnen worden. 
 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- In te stemmen met de conceptreactie van Veiligheidsregio Groningen op de zienswijzen en 
reacties op de Visie Brandweerzorg Groningen 2030, het Organisatieplan Brandweerzorg 
Groningen 2023- 2026  en het Regionaal Dekkingsplan Brandweerzorg Groningen 2023-
2026.  

- De VRG opdracht te geven de voorgestelde wijzigingen in het beleidspakket Brandweerzorg 
2030 te verwerken.  

- De Visie Brandweerzorg Groningen 2030, het Organisatieplan Brandweerzorg Groningen 
2023- 2026  en het Regionaal Dekkingsplan Brandweerzorg Groningen 2023-2026 vast te 
stellen.  

 

7. Rampbestrijdingsplan Eems Energy Terminal      

 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- Het rampbestrijdingsplan voor de hogedrempelinrichting Eems Energy Terminal te Eemshaven 
vast te stellen. 

 

8. Intrekken IBP DAMCO         

 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- Het incidentbestrijdingsplan voor de inrichting DAMCO in te trekken.  
 

Ter bespreking 
 

9. Eindadvies Uniform Kwaliteitsniveau Bevolkingszorg    

 
In verband met afwezigheid van mevrouw Sikkema geeft mevrouw Mansveld een korte toelichting op 
het voorstel. Mevrouw Sikkema is lid van de landelijke stuurgroep. Grotendeels is het advies al zoals 
VRG werkt. Er wordt gewerkt aan een visie crisisbeheersing waarin het stuk ook een rol krijgt. De visie 
crisisbeheersing zal volgend jaar voorgelegd worden aan het bestuur. 
 
Het Algemeen Bestuur besluit:  

- Het eindadvies ‘Uniform Kwaliteitsniveau Bevolkingszorg’ van het Veiligheidsberaad vast te 
stellen. 
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Afsluiting 
 

10. Rondvraag 

 
In verband met de klimaatverandering en hierdoor de, onder andere, branden in de natuur vraagt de 
heer Sloots of gewerkt wordt afspraken of methodes die hierop ingesteld zijn. De heer Kuin antwoord 
dat dit soort calamiteiten zeker hoog op de agenda staan en het tempo hier hoog op ligt. 
 
De heer Bolding vraagt om een actueel beeld van de vogelgriep en verspreiding. Sterneiland in 
gemeente Eemsdelta heeft momenteel een uitbraak van de vogelgriep. Er is een ketenoverleg waar 
partijen en terreinbeheerders waar regelmatig met elkaar gesproken wordt over diverse situaties. VRG 
heeft enkel een voorzittersrol in dit overleg en helpt de keten te komen tot goede afspraken. 
 
De heer Van der Tuuk spreekt zijn waardering uit voor de wijze waarop branden worden aangepakt en 
andere posten worden ingeschoven en refereert hierbij naar de brand in het centrum in Leek. 
 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit om 11:15 uur de vergadering. 
 


